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Aantal bijlagen

Geachte heer Tonies,

Op 7 juni 2018 heeft u ons vragen gesteld over de voorgenomen wijziging van de huurtoeslag

door de Rijksoverheid.

Wij beantwoorden uw vragen als volgt

1. Bent U bekend met het artikel over het voornemen de berekening van de huurtoeslag

te veranderen?

Ja

Het voornemen van het Kabinet om de zgn. KAN-bepaling per l januari 2079 te schrappen, is

neergelegd in het wetsvoorstel 'Wet aanpassing indexering eigen bijdrage huurtoeslag en het

vervallen van de maximale inkomensgrenzen'. Het wetsvoorstel bevat 2 onderdelen.

Het eerste onderdeel voorkomt de'armoedeval'. In het huidige stelsel vervalt het recht op

huurtoeslag bij een vastgestelde inkomensnorm. Met dit voorstel ontstaat een geleidelijkere

afbouw van het recht op huurtoeslag. Dit is een positief aspect van het wetsvoorstel.

Het tweede onderdeel betreft het schrappen van de KAN-bepaling. Dit voorstel heeft tot
gevolg dat niet langer de laagste van ofwel de huurprijsstijging ofwel de stijging van de

bijstandsnorm voor indexatie gehanteerd wordt.
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Het wetsvoorstel beoogt de indexatie van de eigen bijdrage voor de huurtoeslag (op dit

moment minimaal € 225 per maand, en oplopend naarmate het inkomen toeneemt) alleen

nog te baseren op de huurstijging.

Door de ïweede Kamerleden Nijboer en Beckerman is op 25 mei jl. een amendement op het

Wetsvoorstel ingediend, dat beoogt het schrappen van de KAN-bepaling te laten vervallen.

2. Bent U, net als de SP, van mening dat de huurtoeslag eerder verhoogd dan verlaagd

zou moeten worden?

Voor de huishoudens met de laagste inkomens is de huurtoeslag een onmisbare aanvulling op

het inkomen om rond te komen.

In de voorbije jaren was de huurprijsontwikkeling vrijwel altijd hoger dan de ontwikkeling van

de bijstandsuitkering. Dat betekent dat voor huurders met een inkomen uit bijstand de kosten

door dit wetsvoorstel harder zouden stijgen dan het inkomen. Zijzijn een toenemend aandeel

van het inkomen aan huur kwijt. Het gaat wellicht maar om relatief kleine bedragen; op het

vrij besteedbaar inkomen van juist déze huishoudens legt dit een groot beslag.

Een verhoging van de eigen bijdrage die juist de laagste inkomens het hardst treft achten wij

onwenselijk. Dit onderdeel van het wetsvoornemen strookt niet met onze inzet onder andere

op grond van het Woonlastenakkoord met de corporaties om het aandeel mensen met

betaalrisico's tenminste niet te laten stijgen en waar mogelijk terug te brengen.

Dit wetsvoorstel beïnvloedt de financiële situatie van onze meest kwetsbare inwoners

negatief. Het kan daardoor leiden tot een toename van het aantal mensen met

betaalproblemen en van het beroep op de gemeentelijke schuldhulpverlening. Ook dit is
uiteraard een onwenselijke ontwikkeling.

De koepel van woningcorporaties Aedes heeft aangegeven zich zorgen te maken over de

gevolgen van dit wetsvoorstel. Aedes vindt het gevolg van deze maatregel onrechtvaardig. Of

een huishouden een hogere eigen bijdrage kan betalen, is immers afhankelijk van de

inkomensontwikkeling en niet van de huurprijsontwikkeling. Als de inkomensontwikkeling

achterblijft, is het rechtvaardig om hier in de eigen bijdrage van de huurtoeslag rekening mee

te houden. Dit geldt des te meer omdat de regering bij het opleggen van de verhuurderheffing

corporaties de boodschap gaf om de huren te verhogen,
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Ook de Osse corporaties zien dit wetsvoornemen als een zorgelijke ontwikkeling. Elke stijging

van de woonlasten voor de lagere inkomens (onze doelgroep) zal immers leiden tot een groter

risico op betalingsproblemen. Corporaties proberen door een gematigd huurbeleid al hun

bijdrage te leveren aan dit vraagstuk. Het is onwenselijk als het effect van dit beleid teniet
gedaan wordt door een vermindering van de huurtoeslag (toename eigen bijdrage).

3. Bent U, net als de SP, van mening dat het Osse bestuur de taak heeft om namens

haar sociale huurders een negatief advies uit te brengen aan de landelijke overheid

over het voorstel? Zo ja, gaat U dat ook doen? Zo nee, waarom niet?

Voor dit wetsvoorstel heeft in de periode van 15 december 2077 tot 12 januari 2018 een

internetconsultatie plaatsgevonden. Tijdens deze periode kon een ieder reageren op dit
wetsvoornemen. Omdat het wetsvoorstel en de implicatie daarvan ons destijds niet bekend

waren, hebben wij geen reactie gegeven.

Wij zull o zorgen aan d VNG overbrengen en vragen dit aspect in de gesprekken met

het net te nemen

H fld,

r en wethou rs van de gemeente Oss,

secretaris, De burgemeester,

Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemansrs. H. Mensink
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